



# Ordinært møde i Grejs Lokalråd den 24.april 2024

## Referat

Tid: Kl. 19.00 i Festlokale Nord, Grejs Kulturcenter

Forplejning: Karen

Afbud: Edel, Bo, Jens Karl

- 1) Godkendelse af referat fra den 5.3.2024
- 2) Forslag til ansøgningsemner til Veluxfonden jf. videresendt mail fra Vejle Kommune. Er der kommet forslag? (Arne B)  
Ingen ansøgninger. Det viser sig, at der kun kan søges om penge til udeliv/friluftsliv.
- 3) Nyt om plejehjem og bofællesskab (Anny og Bo)  
Anny: Borgmesteren var usikker på, hvad byrådet ville sige til etablering af friplejehjemmet. Han vil ikke være med til at etablere et friplejehjem, når skolen ikke vil tage flere elever ind. Dvs. at der ikke skal ske udvidelse i Grejs. Konklusion: Borgmesteren går til byrådet for at høre, om det er positivt overfor et plejehjem i Grejs. Det afventer plejehjemsgruppen resultatet af.  
Arne B: Lejerbo vil ikke være med til at etablere et bofællesskab i Grejs. Gerda Hasbo Jørgensen har været herude for at se på arealet, og er blevet spurgt om arealet er til salg. Hun var ikke afvisende overfor, at hvis der kommer en konkret plan, så vi kommunen se på det. Østerbo kunne være en samarbejdspartner. Nu prøver gruppen at få Østerbo og Veja til at lave en plan for at bofællesskab.
5. Byvision for Grejs. Det videre arbejde. (Arne P)  
Arne P har nogle eksemplarer af byvisionen. Han vil forsøge at samle en gruppe/nogle grupper omkring byvisionens 3 hovedvisioner, så de kan blive ført ud i livet. Der er tilsagn fra skolen, GDIK og kirken.  
Finn lægger byvisionen op på hjemmesiden – med Arne P's ekstra kommentarer. Der ligger et foreløbigt budget på 125.000 kr.
6. Varmegruppen, status for arbejdet. (Arne P)  
Pt. er der kun tilslutning på ca. 34 %. I Lejerbos bebyggelse er der ikke den store interesse for fjernvarme. Der arbejdes med at få udskudt tidsfristen for tilsagn – og udvide med de boliger, der pt. ikke er tilbudt fjernvarme. Arne P arbejder videre med at presse på hos Trefor og Vejle Kommune.
7. Delebiler jf. videresendt mail fra Vejle Kommune 25.1.2024. Har nogen meldt sig efter annonceringen på FB og Grejs.dk? Status? (Arne B)  
Ingen interesse.
8. Købmandsbutik, status (Arne B)



Man regner med at være færdig med byggeriet inden jul.

9. Skovområdet mellem Grejsbjergvej og Vestermarksvej. Kommunen har revet det gamle skur ned.  
Status? (Peter)

Der etableres en plads med bord/bænkesæt. Der er desuden lavet plads til et madpakkehus, der kan bruges af byens institutioner. Der kommer et skilt op med informationer.

10. Infotavlen. Status mht. den udendørs infotavle og for de tekniske problemer med den nye. (Finn og Karsten)

Karsten har haft kontakt til Vejle Kommune angående kort over stisystemet, men kommunen havde ikke et kort. Der blev lagt op til, at vi selv skal få lavet et kort – eventuelt gennem ansøgning til strakspuljen. Karsten og Peter laver et opdateret kort over Grejs og tegner stierne ind.

11. Økonomi (Edel)

Her har du beholdnings-tallene:

Lokalrådet: 10.841 kr.

Infotavlen: 7.130 kr.

Klima: 102.487 kr.

Ialt: 120.458 kr.

Vejle Kommune har betalt udlægget for Flyer 1.547,88 kr. og tilskud 2024 på 10.000 kr.

Der mangler en indbetaling til Infotavlen på 250 kr.

Til Klima/Biodiversitet har vi fået udbetalt á conto 70.815 kr.

Arne B orienterede om biodiversitetprojektet, hvor der nu skal beplantes med planter, der kan tåle at stå i vand en del af året. Projektet er det største biodiversitetprojekt i Vejle Kommune.

Infotavlen ved Letkøb virker pt. ikke, Karsten arbejder videre med det.

12. Støtte til Kulturcenteret til indkøb af tidssvarende AV-udstyr til hallen (Arne P)

Vi bevilger 1000,- kr.

Peter mener, at det er mange penge at bruge på PC-udstyr til hallen. Han mener, at man kan leje udstyr for 5-8.000 kr.

Anny mener, at når skærmen er der, så vil man kunne se f.eks. kongekroninger, landskampe mm.

Finn: Det kan findes billigere løsninger.

Arne P: Der har været brug for den store skærm i flere tilfælde.

Lokalrådet vil opfordre Kulturcenteret til at undersøge flere løsninger. Peter kontakter

Kulturcenteret med en udfordring af prisen på det udstyr, som KC ønsker.

13. Hvad skal Lokalrådets rolle være i forhold til Grejs Friskoles udmelding af, at skolen ikke ønsker at blive så stor, at den kan optage alle elever, der ønsker at gå på skolen? (Anny)



Peter: Friskolen har meldt deres beslutning om skolens størrelse ud – efter 3 års diskussion. Skolen har intet incitament for at gøre den større. Vejle kommune vil ikke støtte op om en eventuel ændring af skolens beslutning.

Arne P: Vi kan som Lokalråd gå ind i en formidlende rolle mellem Grejs Friskole og Vejle Kommune. Kommunen kan opfordres til at komme med en økonomisk garanti til Friskolen når elevtallet falder. Der er en interesse for kommunen i at finde skoletilbud til alle børn i Grejs-området.

Vi har som Lokalråd en forpligtelse overfor alle børn og forældre, også de børn, som ikke kan komme på Friskolen.

Vi ønsker som Lokalråd ikke tage parti for det ene eller det andet.

Peter kontakter John Refsgård og skolen mht. fakta.

14. Orientering om 5 workshops om turisme (Arne P)

Tilbuddet fra Kommunen er trukket tilbage.

15. Forslag til trækplaster til årsmødet (Arne B)

Hvis der kommer gang i byvisionen, så kunne der være en opdatering om trafikken i Grejs eller andet fra byvisionen.

**Næste møde:**

Tirsdag d. 28.maj. Forplejning: Jens

Onsdag d. 14.august. Forplejning: Anny.

Tirsdag d. 24.sept. Forplejning: Edel

Onsdag d. 23.oktober Årsmøde